
Best møde hos Bo Jessen den 23,8.2023 
 
 

Punkt 1 
 
Velkommen ved Anita  
Afbud fra Bendix Gammelgaard 
 

 
Siden sidst ved Anita  
 
Stort frafald til mødet i sidste uge ang.   Organisationsstrategi/planer på 
Tønder rådhus. (fællesmøde bestyrelse og TL byrådsmedlemmer) hvorfor? 
 
 
 
 
Punkt 2 
 
Godkendelse af ref. -  godkendt  
 
 
Punkt 3. 
 
Organisations strategi   
 
TL er et nyt parti  

Bl.a. derfor er der været netværk. 
Arrangementer (som det i Skærbæk Erhvervspark) skal indeholde noget 
politisk 
Godt arrangement i Skærbæk, men der blev ikke talt politik. 
Politisk kunne det evt. være en orientering om det politiske arbejde i 
kommunen,  i stedet for vores politik 
 



Møder :Åbne netværksmøde 
Hvervning af Medlemmer:  vi skal ikke hverve til messer, men vi skal være 
synlige. 

Vi skal være synlige alle steder 
Politikere får info bl a gennem netværksmøder. 
Vi skal være i øjenhøjde med vælgerne  
Deltagere der ønsker at være med til netværksmøder skal være 
medlemmer i TL. 
 
Medlemsmøder skal holdes lokalt – evt sammen med virksomhedsbesøg  
I stedet for lokale netværk – kan man forstille sig fagnetværk. 
Vi skal spørge medlemmer, om de vil være med til at få lokale netværk op 
at stå. 
Medlemsmøder (Lokale) kan evt samle flere - uden at man føler sig 
bundet. 
Er der nogen i netværket der kender ildsjæle, der måske kan overtage 
noget arbejde. Evt  med at arrangere et virksomhed besøg  
TL skal nytænke 
 
 
Punkt 4 
 
Fællesskabsprisen  
 
Der er sat krav op hvem der kan modtage. 
Modtager skal bl.a. være til gavn for noget/nogen. 
  

Tønder Listens Fællesskabspris  uddeles 1. gang til Masker i Marsken. 
Uddeles den 14 oktober (3 års fødselsdag for TL) 2023 
 
Vi profilerer os på det. 
Anita og Allan E. har besøgt keramiker Mogens Davidsen, Højer    
Et fad koster mellem kr. 500,- og kr. 1000,- Fadet gives til modtageren af 
fællesskabsprisen. 



Der står fællesskabsprisen på det, (under bunden) og det er brændt 
orange  
Tommy hører Kalb om de ønsker at modtager prisen. 

Allan køber fad - og hører om vi kan købe 4?? Til en billigere pris  
Fadet skal være færdig inden den 10.10. 

 
 
Punkt 5 
 
Bo fortalte om Rømø byggeriet.  Bl.a. at det er gl lokal plan fra gl Skærbæk 
kommune – Noget TK ikke har haft indflydelse på. 
 
Der er tvivl om, nogen i kommunalbestyrelsen, på bagkant af den megen 
utilfredshed med Kongsmark byggeriet, ønsker at stoppe de planlagte 
byggerier ved Havneby og Lakolk 
 
Budget forhandling: ser ikke der er de store ting - formentlig seminar 
uden dramatik 
Kan være dog være noget med dagtilbud 
Der skydes med skarp på Borgmesteren fra øvr. kolleger 
 
TK har god økonomi 
 
Økonomisk tilskud (beløbet kendes ikke pt) er afgørende for hvor meget 
der kan bruges på velfærd 
 
 

2 VE projekter til sendes vejledende afstemning. 
 
Bredebro (solceller på 60 ha nord for Bredebro) og vindmøller ved Rejsby. 
 
Vi (TL) har tilsluttet os projektet, og vil derfor ikke påvirke afstemningen. 
via af sociale medier. 
Det ses som høring. 



Når debatten kører og vi evt. bliver spurgt om vores mening, lægger vi på 
messeger hvad vi skal svare. 
 

 
 
Kommunal optælling af autocampere der overnatter på offentlig p pladser 
og rastepladser: der er flest i Møgeltønder og brohovedet ved Rømø 
dæmningen. 
 
 
 
 
Bendix flytter fra kommunen. – iflg. vedtægter kan han godt fortsætte i TL 
og bestyrelse. 
 
 
 
Økonomi 
 
150 medl.  
 
Vi havde 47.00 i partistøtte, og har brugt 22.000 
 
Vi er med i messeavis til vadehavsmesse pris ca 3200,- kr  
 
Medlemskab fra 1.10. gratis resten af året. 
 

Kommende arr.?? 
 
NÆSTE MØDE. Onsdag den 25.10 hos Søren  Thomsen - Åbenråvej 21, 
6240 Løgumkloster. 
 
Evt 
Ingenting 



 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


